
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 20
Povel

Č. 7 / 2023 04. 08. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Ing. Zuzana Martynková DiS., Jan Jančík, Ivo Frič, Jana Michlová, Romana Spáčilová, Mgr.
Dagmar Žůrková, Ivana Šída, PhDr. Zdeněk Machalíček, Rastislav Čevora

Omluveni: Tomáš Havelka

Hosté: Zástupci MPO

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze
Předseda Komise městské části č. 20 Olomouc - Povel (dále jen KMČ) svolal jednání na 18:00 hodin dne
4.8.2023 v salónku restaurace, Krapkova 42. Komise je usnášeníschopná, nadpoloviční většina všech členů
nutná pro přijetí usnesení je 6 členů. Body programu:
1. Schválení programu schůze
2. Vystoupení MPO, PČR
3. Vystoupení hostů
4. Kontrola požadavků z minulých zápisů
5. Nové požadavky
6. Obecné informace, různé
Usnesení: Program jednání je schválen dle návrhu.Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Instalace kamerového systému na území městské části Povel u kontejnerových stání - Před uzavřením
Opětovné umístění cyklostojanu u prodejny potravin Hruška - V realizaci
Zajištění opravy chodníků - V realizaci
Starší požadavky
Zápis č. 2/2023 ze dne 14. 02. 2023: Oprava prvků dětských hřišť a sportovišť - Vyřešené
Zápis č. 2/2023 ze dne 14. 02. 2023: Vytvoření chodníku - Vyřešené
Zápis č. 2/2023 ze dne 14. 02. 2023: Obnovení autobusového spoje č. 111 - Vyřešené
Zápis č. 2/2023 ze dne 14. 02. 2023: Zajištění dopravní obslužnosti Povel-Aquapark - Vyřešené
Zápis č. 2/2023 ze dne 14. 02. 2023: Vybudování pískoviště Kirschova ulice - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Provést úklid na vyústění ulice Polské a Velkomoravské - Vyřešené
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Úklid podchodu Fakultní nemocnice a Pionýrská - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Oprava silnice - Vyřešené
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Odstranění pařezů - V realizaci
Zápis č. 3/2023 ze dne 14. 03. 2023: Kontrola zapravení výkopů optického vedení - V realizaci
Zápis č. 4/2023 ze dne 11. 04. 2023: Oprava spojovacího chodníku ulice Lužická 14-16 - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: úklid v prostorech kontejnerových stání na celém území městské části
Povel - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Instalace kamerového systému na ulici Nedvědova pěší zóna - Vyřešené
Zápis č. 5/2023 ze dne 09. 05. 2023: Zajištění úpravy zeleně  ve vlastnictví soukromé osoby zasahující do
veřejných prostor. - Předáno



5 Projednávané záležitosti
Street Art Festival
 
Komise byla oslovena, aby vyjádřila svůj názor na Street Art Festival s projektem oživení veřejně přístupných
sportovišť (má ve správě oddělení sportu), přičemž si jako pilotní projekt pořadatelé vybrali hřiště v lokalitě
spadající pod KMČ Povel, a to konkrétně na ul. Heyrovského ( za Hotelovým domem). 
Komise není proti tomuto projektu, ale zadala připomínku, že bychom rádi něco s dětskou tématikou, potažmo
s hracími prvky a pokud možnost tak žádné příliš abstraktní malby.
 
Řešení nepořádku na veřejném prostranství  -  podnět od občana pana RS, Janského ulice. 
 
 Jedná se o prostor o staré nepoužívané hřiště mezi ulicemi Jeremiášova a Janského za domovem dětí a
mládeže. Dle informací, uvedených v podnětu, zde vzniká velký nepořádek (rozházené odpadky, rozbité sklo,
pet lahve, plechovky, stříkačky atd). KMČ tento podnět prověřila a je ve shodě s názorem pana RS. Pan
spoluobčan vznesl prostřednictvím e-mailové komunikace dotaz: Bylo by možné  zahájit jednání o možném
odstranění laviček na kterých se hlavně ve večerních hodinách schází pochybné existence a dělají zde jen
nepořádek, hluk atd.  Nikdy jsem zde neviděl sedět děti či normální spoluobčany. Pouze opilce, feťáky
bezdomovce a jiné problémové skupiny.
KMČ podněty na různé lokality, které jsou hlášeny jako místo pro scházení se nežádoucích skupin lidí, již
v nedávné minulosti měla možnost projednávat a je to velice složité téma.  Bohužel nepatřičné využívání laviček
na území naší městské části (a věříme, že nejen v naší části, ale v celé Olomouci) není tak zcela ojedinělé, a to
bychom postupně odstranili všechny lavičky a nebylo by kde si sednout. Stejně tak názory, zda je využívají jen
problémové skupiny nebo i děti, důchodci a maminky s kočárky, se také člověk od člověka liší. Každý v jinou
denní dobu může vidět jiný typ spoluobčanů tam sedět.Proto komise rozhodla, že okamžité odstraňování laviček
na základě každé stížnosti vždy na danou lokalitu není vhodné řešení.   V současné době se snažíme přijmout
opatření, která vzniklou situaci mohou řešit, než opravdu přistoupíme k odstraňování laviček. Jako první krok
necháme prostor řádně uklidit včetně rozbitého skla. Následně necháme k lavičkám instalovat odpadkový
koš.Pokud by ani toto nezlepšilo situaci, řešilo by se pak dále.Nález injekčních stříkaček pak prosíme hlásit
MPO na tel. 156
 
 
 

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl
Možné rozšíření zákazu nočního odstavování na sídlištích Nové Sady a Povel.
KMČ Povel je  pro omezení nočního odstavovaní dodávek tak jak je tomu na Tabulovém vrchu. KMČ  je pro
variantu omezení bez vymezení míst určených k jejich odstavovaní. KMČ  je pro jednotné  zavedení pro
navrhované oblasti.
KMČ dodává  k parkování dodávek ve večerních hodinách na sídlišti, že  je třeba k vymezenému území ještě
přidat dopravní značení na oddělení Povelu od Slavonína na styk ulice Arbesovy a Heyrovského, protože na
tento příjezd do oblasti  Povelu se v tomto ohledu často zapomíná.

7 Nové požadavky

1 Výsadba zeleně

KMČ žádá o vysazení zeleně. Vysazení zeleně podél ulice Sienkiewiczova,
ulice kpt. Jaroše, doplnění tří stromů ve vnitrobloku Nešporova 13 - V dle domluvy s odborem městské zeleně a
odpadového hospodářství.

2 Úklid u sochy Dětské hry

KMČ žádá o úklid lokality u sochy Dětské hry mezi Albertem a ulicí Hejrovské 35.

3 Úprava zeleně u sochy Jarní píseň

KMČ žádá úpravu zeleně u sochy Jarní píseň u zdravotního střediska na ulici Janského.  Nyní socha není vůbec
vidět.  Prosíme upravit zeleň tak, aby socha vynikla a  zadat v této oblasti i pravidelnou údržbu okolí sochy, aby
hned zase nezarostla.

Děkuji.

4 Výsadba stromů u dětského hřiště

KMČ žádá o vysazení stromů u dětského hřiště za domy na ulici Janského č. 2 a č. 4 tak, aby pro hrající si děti
na hřišti v létě tvořily přirozený stín. Preferujeme vysazení již nějakých větších.



Děkuji

5 Vrácení kontejnerů na sběr oděvů

KMČ žádá  informace, kdy budou na území městské části Povel opět vráceny kontejnery na sběr oděvů.

6 Ukotvení dopravní značky na křižovatce Velkomoravská

KMČ žádá o ukotvení značky  C4a - Přikázaný směr objíždění vpravo, která je umístěna v křižovatce
Velkomoravská x Schweitzerova (viz foto). Kotvení této značky je zřejmě vadné, neboť již několik let u ní
dochází k pootáčení kolem svislé osy, což je ostatně na obrázku také vidět - viz foto. Problém je často opakující
se, a proto žádáme o ukotvení značky vhodným způsobem, který by již nedovoloval se značkou hýbat. 

Děkuji

7 Žádost o prověření vitality stromu

KMČ žádá o  prověření vitality stromu u obchodu s potravinami Hruška na  ulici Kpt. Jaroše z boku u jejich
zásobovacího vjezdu ( ze strany od Alzy ). Strom se jeví jako neduživý, opadávají mu listy a padají z něj suché
větve.

Děkuji

8 Odstraní nežádoucí vzrostlé trávy mezi dlaždicemi chodníků

KMČ žádá o odstraní nežádoucí vzrostlé trávy mezi dlaždicemi chodníků a i kolem obrubníků v níže uvedených
lokalitách (uvedeny některé i na fotkách) s tím, že preferujeme manuální odstranění než chemické, neboť při
chemickém odstranění by mohlo dojít k nežádoucímu spálení trávy, která se odstraňovat nemá.

-  Lokalita na rohu ulice Sienkiewiczova a Lužická (okraj chodníku i plocha popelnicového stání) - viz foto v
příloze.
- Lokalita na rohu ulice Sienkiewiczova a Nešporova (okraj i plocha chodníku)  je zaznamenána na fotce -viz
příloha.
- Uklidit lokalitu od Zenitu k školce Bieblova, hlavní trasa - chodník, pod keři vytrhat trávu a uklidit odpadky.

Děkuji

9 Úklid veřejných prostranství

Na základě podnětu od občanů žádá KMČ o úklid u laviček u hřiště mezi ulicemi Jeremiášova a Janského za
domovem dětí a mládeže - viz foto. KČM žádá nejen o úklid nahromaděného nepořádku, ale také odstranění
střepů kolem laviček, včetně vhodné úpravy zeleně. 
Další úklid veřejných prostor se týká tří laviček podél prodejny Albert na ulici Janského. KMČ žádá o úpravu
keřů tak, aby nemohly sloužit pro bezstarostné odhazování odpadků, kterých je tam v současné době spoustu,
zejména pak obaly od alkoholických nápojů a současné žádáme o odstranění daného odpadů v keřích a okolí.

10 instalace odpadkových košů

KMČ žádá z důvodu odstranění nešvaru vyhazování odpadků do blízké zeleně v níže uvedených lokalitách o
instalaci odpadkových košů:
- U laviček u hřiště mezi ulicemi Jeremiášova a Janského za domovem dětí a mládeže - viz foto.
- U laviček podél prodejny Albert na ulici Janského.

11 Oprava komunikace

KMČ žádá o opravu  komunikace u sloupu 11424 (kanalizační vpusť). Je zde díra - propadá se vozovka.

Děkuji

8 Obecné informace
KMČ Povel Vás všechny srdečně zve dne 7.10.2023 na akci ukliďme Povel. sraz bude v 9:00 u domu dětí a
mládeže na ulici Janského. 
 
Zdvořile žádáme všechny spoluobčany, kteří vlastní domácí mazlíčky a chodí s nimi na pravidelné procházky na
našem území, aby si vždy zkontrolovali, zda po vykonání potřeby zvířátka nezůstal exkrement v trávě apod.
Buďme k sobě ohleduplní. Děkujeme.
 
 



Příští jednání KMČ proběhne v 18.00 dne 12. 9. 2023 v DDM

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 7 / 2023

Datum schválení zápisu: 08. 08. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Ing. Zuzana Martynková DiS.

Zapsal/a:
Ing. Zuzana Martynková DiS.

Ověřil/a:
Jan Jančík


